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Hver fjerde dansker lever med et handicap –synligt eller usynligt. Lige nu kæmper 
danske virksomheder med at tiltrække arbejdskraft. Og sandheden er, at det, der 
afholder personer med handicap fra at blive nogens bedste kollega, eller årets 
medarbejder, ikke er deres handicap. Det er heller ikke mangel på kompetencer.

Det er Arbejdsdanmarks opfattelse af, at det er besværligt at ansætte, arbejde 
sammen med eller i det hele taget være sammen med personer med handicap.  
Det kunne jo være, man kom til at sige eller gøre noget forkert.

Logikken er, i al sin enkelhed, at hvis man ikke gør noget, så gør man jo heller ikke 
noget forkert. Men sådan fungerer virkeligheden jo ikke. Så måske er det på tide, 
at vi rundt omkring i frokoststuerne og ledelsesgangene spørger os selv: har vi 
egentlig nogensinde haft en kollega med handicap? Har vi ansat en person, der  
tilfældigvis har et handicap?

Det spørgsmål har vi stillet nogle modige mennesker på 
danske arbejdspladser. Og vi har fået lige så modige svar.
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